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§ 1 
Val av justerare och godkännande av dagordning  

Beslut  
1. Petter Martinsson (S) och Petra Gardos Ek (M) får i uppdrag 

att justera dagens protokoll. 
2. Protokollet justeras tisdagen den 29 april 2025. 
3. Dagordningen godkänns. 
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§ 2 
Information från stadsdelsdirektören till sammanträden 
med Norra innerstadens stadsdelsnämnd år 2025  
NI 2025/1 
 

Beslut  
Norra innerstadens stadsdelsnämnd godkänner redovisningen och 
lägger den till handlingarna.  
 

Sammanfattning av ärendet  
Stadsdelsdirektörens information till sammanträdet den 
24 april 2025. 
  
Utöver den skriftliga informationen berättar stadsdelsdirektör Jesper 
Ackinger även om följande: 
  

• Norra innerstaden, Kungsholmen och Södermalm har 
två gemensamma socialsekreterare placerade hos polisen. 
Syftet är att främja samverkan kring brott i nära relationer.  

• Den ekonomiska månadsprognosen visar på ett minskande 
överskott inom äldreomsorgen, samt på underskott 
inom stöd och service till personer med 
funktionsnedsättning och inom ekonomiskt bistånd.  

 
Handlingar i ärendet 

• NI 2025/1-7 Stadsdelsdirektörens information till 
sammanträdet den 24 april 2025 
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§ 3 
Balanslista över inkomna medborgarförslag till Norra 
innerstadens stadsdelsnämnd år 2025  
NI 2025/2 
 

Beslut  
Norra innerstadens stadsdelsnämnd godkänner redovisningen och 
lägger den till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Inga nya medborgarförslag, som helt eller delvis faller inom ramen 
för stadsdelsnämndens ansvarsområde, har inkommit sedan den 
senaste redovisningen.  
 
Handlingar i ärendet 

• NI 2025/2-15 Balanslista över inkomna medborgarförslag 
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§ 4 
Medborgarförslag om ungdomsgård i Norra 
Djurgårdsstaden/Hjorthagen  
NI 2025/34 
 

Beslut  
Norra innerstadens stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Norra innerstadens stadsdelsnämnd har mottagit ett 
medborgarförslag om att inrätta en ungdomsgård i Norra 
Djurgårdsstaden/Hjorthagen. Förslagsställaren föreslår att det borde 
finnas en ungdomsgård i området Norra 
Djurgårdsstaden/Hjorthagen som är öppen på eftermiddagar, kvällar 
och helger. Förslagsställaren har identifierat en lokal i området som 
beskrivs kunna passa för att etablera en ungdomsgård i. 
  
Sammanfattningsvis kan förvaltningen konstatera att området Norra 
Djurgårdsstaden/Hjorthagen är under utveckling och att fler 
invånare kommer att befolka området framöver. Utvecklingen av 
barn och unga i målgruppen för ungdomsgårdar kommer enligt 
stadens prognos att öka något fram till 2033. Sett till de 
undersökningar som har gjorts av staden upplevs området överlag 
som tryggt av vuxna. Förvaltningen ser ett behov av att inhämta 
kunskap om vad barn och unga själva anser i frågan om 
ungdomsgård, där ett test av mobil fritidsverksamhet skulle kunna 
vara meningsfullt att prova för att både erbjuda fritidsaktiviteter för 
målgruppen och även möta och samtala med ungdomar om 
intressen och behov. Utifrån en sådan undersökning kan även 
ekonomiska underlag utarbetas utifrån öppettider, personalbehov 
och investeringsbehov. Vad gäller lokal avser förvaltningen att 
undersöka om lokalerna vid Hjortgläntans parklek framöver skulle 
kunna nyttjas för en mobil eller permanent verksamhet i området. 
 
Handlingar i ärendet 

• NI 2025/34-5 Svar på medborgarförslag om fritidsgård i 
Norra Djurgårdsstaden/Hjorthagen 

• NI 2025/34-4 Bilaga 1. Medborgarförslag om ungdomsgård i 
Norra Djurgårdsstaden eller Hjorthagen (webbversion) 
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§ 5 
Medborgarförslag om utveckling av Sergelarkaden på 
Sergels torg  
NI 2025/44 
 

Beslut  
Norra innerstadens stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Norra innerstaden stadsdelsnämnd har mottagit ett 
medborgarförslag om att utveckla Sergelarkaden på Sergels torg. I 
medborgarförslaget beskriver förslagsställaren den delen av Sergels 
torg som ett bortglömt och otrevligt hörn där det nästan alltid vistas 
duvor som medför spillning från duvorna, vilket utgör ett problem 
enligt förslagsställaren. Förslagsställaren föreslår att platsen ska 
saneras från duvorna och att någon form av verksamhet bör öppnas 
på platsen, exempelvis café.  
  
Sergels torg städas varje natt med sopmaskin, två gånger per dag 
plockstädas det på platsen och två gånger i veckan skuras plattorna 
under taket med skurmaskin. Trapporna kring platsen 
högtrycksspolas regelbundet för att sanera efter bland annat 
duvorna. På platsen bedrivs det även skyddsjakt. Platsen aktiveras 
med konstverk, konstutställningar och andra aktiviteter näst intill 
året runt. Det finns svårigheter med att bedriva skyddsjakt på 
platsen då det oavsett tid på dygnet nästan alltid rör sig personer i 
området. Det är också svårt att ha aktiviteter och verksamhet under 
taket på Sergels torg på grund av ljudnivåer som lätt uppfattas som 
störande av omkringliggande verksamheter. Duvorna matas 
dagligen av allmänheten och så länge detta görs så kommer duvorna 
finnas kvar på platsen.  
 
Handlingar i ärendet 

• NI 2025/44-2 Svar på medborgarförslag om utveckling av 
Sergelarkaden på Sergels torg 

• NI 2025/44-3 Bilaga 1. Medborgarförslag om utveckling av 
Sergelarkaden på Sergels torg (webbversion) 
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§ 6 
Medborgarförslag om 3x3-basketplaner i Humlegården  
NI 2025/151 
 

Beslut  
Norra innerstadens stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Norra innerstadens stadsdelsnämnd har mottagit ett 
medborgarförslag om att ersätta befintliga ytor för streetskate och 
bollspel bakom Humlanhuset i Humlegården med fyra planer för 
sporten 3x3-basket. 
  
De berörda ytornas nuvarande disposition togs fram i dialog med 
allmänheten och Östermalms ungdomsråd inför en upprustning som 
skedde 2018-2019. Frågan om 3x3-basket berördes i diskussionen 
men man valde att behålla streetskate tillsammans med en 
mångfunktionell bollplan som kan spolas till isbana vintertid. 
  
Förvaltningen anser att det är viktigt att uppmuntra till motion och 
idrott i syfte att främja en god allmän hälsa, men att ytornas 
utformning och innehåll vid Humlanhuset bör behållas. 
Förvaltningen för en nära dialog med exploateringskontoret om att 
aktivera platser inom stadsutvecklingsområdet Norra 
Djurgårdsstaden i syfte att höja tryggheten och ge platser en positiv 
identitet. Förvaltningen föreslår därför att ta upp möjligheten till 
flera planer för 3x3-basket inom stadsutvecklingsområdet med 
exploateringskontoret. 
 

Särskilda uttalanden 
Petter Martinsson m.fl. (S), Tomas Dillén m.fl. (V) och Maria 
Antonsson (MP) lämnar följande särskilda uttalande till protokollet: 
  

Vi delar förvaltningens förslag till beslut och vill därutöver 
anföra: 
  
Den rödgröna majoriteten ser mycket positivt på 
förslagsställarnas konstruktiva ansats, och delar bilden av att 
mer kan göras för att skapa bättre förutsättningar för 
spontanidrottande i stadsdelen. Här är 
jämställdhetsperspektivet, som förslagsställarna också lyfter, 
helt centralt. 
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Strategin för ett mer jämställt och jämlikt nyttjande av 
stadens spontanidrottsytor, som antogs av 
kommunfullmäktige 2023-05-29, utgör en vägledning i 
arbetet med att få fler invånare i Stockholm fysiskt aktiva. 
Strategin fokuserar främst på flickor 13-20 år. Vikten av att 
strategiskt beakta och prioritera flickor/kvinnor vid 
investeringar i spontanidrottsanläggningar understryks 
särskilt, liksom att vägar till och från anläggningar ska 
upplevas som trygga och tillgängliga. 
  
Majoriteten ser framemot att ta del av resultatet av 
förvaltningens utredning av möjligheten att upprätta fler 3x3-
basketplaner inom stadsutvecklingsområdet Norra 
Djurgårdsstaden. Vi ser även gärna att förvaltningen använder 
sig av fler tillfälliga lösningar likt den street- och 
spontanbasketplan som finns i Värtans aktivitetspark. 
  
Genom ett långsiktigt och målmedvetet arbete ska stadsdelen, 
i samarbete med föreningslivet, bidra till att fler barn och 
unga får möjlighet att utöva idrott på lika villkor, och att 
stadsdelens spontanidrottsytor nyttjas mer jämställt och 
jämlikt. 

 
Handlingar i ärendet 

• NI 2025/151-4 Svar på medborgarförslag om 3x3-
basketplaner i Humlegården 

• NI 2025/151-6 Bilaga 1. Medborgarförslag om 3x3-
basketplaner i Humlegården (webbversion) 
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§ 7 
Medborgarförslag om att införa särskilda tider då hundar 
tillåts vara lösa i Vasaparken  
NI 2025/178 
 

Beslut  
Norra innerstadens stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Norra innerstadens stadsdelsnämnd har mottagit ett 
medborgarförslag om att införa särskilda tider då hundar får vara 
lösa i Vasaparken. Förvaltningen bedömer att det inte är lämpligt att 
tillåta lösa hundar i Vasaparken eftersom det finns risk för att de 
hamnar i konflikt med övriga aktiviteter som pågår i parken samt att 
det skulle utgöra en säkerhetsrisk med tanke på närheten till tät 
trafik. Förvaltningen hänvisar till den nyligen upprustade 
hundrastgård som finns i Vasaparken. Vill man som hundägare 
släppa sin hund lös i ett större område hänvisar förvaltningen bland 
annat till Bellevueparkens hundrastningsområde. Inom Norra 
innerstadens stadsdelsområde finns fjorton hundrastgårdar och tre 
hundrastningsområden. 
 
Handlingar i ärendet 

• NI 2025/178-3 Svar på medborgarförslag om införa särskilda 
tider då hundar tillåts vara lösa i Vasaparken 

• NI 2025/178-4 Bilaga 1. Medborgarförslag om att införa 
särskilda tider då hundar tillåts vara lösa i Vasaparken 
(webbversion) 
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§ 9 
Revisionsrapport nr 5/2024 - Att uppmärksamma 
skolfrånvaro  
NI 2025/182 
 

Beslut  
Norra innerstadens stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande och överlämnar det till stadsrevisionen som svar på 
rapporten.  
 

Sammanfattning av ärendet  
Stadsrevisionen har i Revisionsrapport 5/2024 – Att uppmärksamma 
skolfrånvaro granskat om utbildningsnämnden tillsammans med 
stadsdelsnämnderna Hässelby-Vällingby och Norra innerstaden 
säkerställer att elevers frånvaro i grundskolan hanteras i enlighet 
med skollagen och kommunfullmäktiges 
ambitioner. Stadsrevisionens bedömning är att skolorna, 
tillsammans med socialtjänsten, i huvudsak hanterar frånvaro i 
skolan i enlighet med lagstiftning och kommunfullmäktiges 
ambitioner. Stadsrevisionen lyfter två utvecklingsområden. Det ena 
utvecklingsområdet handlar om att det förebyggande arbetet kan 
stärkas genom ökad samsyn mellan skola och socialtjänst vad gäller 
i vilket skede som socialtjänsten ska kontaktas vid upprepad 
frånvaro. Det andra utvecklingsområdet handlar om skolornas 
utredning av frånvaro.  
  
Förvaltningen välkomnar stadsrevisionens granskning och delar 
deras slutsats gällande behovet av att öka samsyn mellan skola och 
socialtjänst vad gäller i vilket skede som socialtjänsten ska 
kontaktas vid upprepad frånvaro. Förvaltningen har flera olika 
forum för samverkan med grundskolorna och bedömer att det finns 
goda förutsättningar för att arbeta vidare med utvecklingsområdet 
som berör förebyggande arbete och samsyn mellan skola och 
socialtjänst. 
 

Särskilda uttalanden 
Petra Gardos Ek m.fl. (M) lämnar följande särskilda uttalande till 
protokollet:  
  

Moderaterna anser att upprepad frånvaro är ett allvarligt 
problem, och att samverkan mellan socialtjänst och 
skolpersonal inte fungerar som den ska är allvarligt. Barn 
med hög skolfrånvaro riskerar att få sämre betyg och att få en 
sämre utveckling. Risken är också att barn som inte träffar 
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skolpersonal inte får stöd eller hjälp om något annat sker i 
dess liv. 
  
Socialdemokraternas inriktning om var skolsociala team plus 
(SST+) ska byggas ut är svårförståelig. De stadsdelar med 
högst elevfrånvaro borde prioriteras, men vi ser idag att 
stadsdelar med högre skolfrånvaro saknas på listan över 
områden där det ska byggas ut.  
  
Vi vill att de skolsociala team ska utvecklas ytterligare, något 
som den styrande majoriteten var emot i kommunfullmäktige. 
Redan i vår reservation flaggade Moderaterna för att de 
skolsociala teamen inte tycks fungera som de ska.  
  
Det måste tas krafttag för att säkerställa att kommunikationen 
mellan socialtjänsten och skolan fungerar som den ska. 
Politiken måste ligga i framkant i den här frågan och SST+ 
måste byggas ut över hela Stockholm, med fokus på de 
stadsdelar som idag har högst skolfrånvaro.  
  
Att kommunikationen mellan socialtjänst och skolor inte 
fungerar på ett fullgott sätt sätter barn i kläm. Om ett barn 
börjar få högre skolfrånvaro ska skola och socialtjänst i ett 
tidigt skede börja samverka. För oss är det oacceptabelt att 
barn inte får stöd för att Socialdemokraterna inte klarar av att 
ta ett helhetsgrepp om styrningen av socialtjänsten och 
skolverksamhetens samverkan. 

 
Handlingar i ärendet 

• NI 2025/182-2 Yttrande över Revisionsrapport 5/2024 - Att 
uppmärksamma skolfrånvaro 

• NI 2025/182-3 Bilaga 1. Revisionsrapport nr 5 2024 - Att 
uppmärksamma skolfrånvaro 
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§ 10 
Boendeplan för äldre år 2026  
NI 2025/216 
 

Beslut  
Norra innerstadens stadsdelsnämnd godkänner region innerstadens 
underlag till den stadsövergripande boendeplanen för äldre. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stadsdelsförvaltningarna Norra innerstaden, Kungsholmen och 
Södermalm har arbetat fram ett för region innerstaden gemensamt 
underlag till stadens boendeplanering för äldre. Den 
stadsövergripande planen, som ska vara vägledande för beslut 
gällande förändringar av stadens äldreboendebestånd, sammanställs 
av äldreförvaltningen och beslutas av kommunstyrelsen. 
  
Sammanfattningsvis bedömer region innerstaden att planerad 
nybyggnation av vård- och omsorgsboende i innerstaden är osäker 
och otillräcklig utifrån den prognostiserade demografiska 
utvecklingen. Staden behöver ta ett samlat grepp kring hur 
nybyggnationsprojekt ska kunna genomföras i innerstadens täta 
stadsmiljöer med begränsade tomter, både till antal och storlek. 
Omvärldsfaktorer som inflation, ränteläge och energipriser påverkar 
det planerade tillskottet av nyproduktion och region innerstaden ser 
en stor risk att underskottet av platser i innerstaden kommer att bli 
ännu större än vad prognosen visar. Alternativ till nybyggnation, till 
exempel ombyggnationer av befintliga fastigheter behöver också 
ses över. Region innerstaden framför även behov av fler 
seniorbostäder, särskilda platser för yngre äldre 65-80 år, med 
demenssjukdom samt anpassade insatser för äldre i 
hemlöshet/psykisk ohälsa och/eller missbruksproblematik. 
 

Yrkanden 
Petra Gardos Ek m.fl. (M), Christina Messick (L) och Daniele Fava 
(C) yrkar: 
  

1. Att delvis godkänna förvaltningens förslag till beslut. 
2. Att stadsdelsnämnden tar initiativ till att konkret, 

framåtriktat och kreativt påbörja arbetet med att lösa 
behovet av utökat antal vård- och omsorgsboenden 
och bostäder avsedda för äldre. 

3. Att därutöver anföra följande: 
  

I det underlag som Region Innerstaden gemensamt har arbetat 
fram konstateras att det framtida behovet av olika typer av 
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äldreboenden ökar kraftigt och kommer bli mycket stort 
samtidigt som ledtiden för att skapa nya boenden är minst 10 
år. Antalet omsorgstagare förväntas öka med 57 % fram till 
2050. 
  
I detta kritiska läge konstaterar förvaltningen att det finns ett 
antal problemområden och frågeställningar som kräver 
stadsövergripande åtgärder, men det finns inga konkreta 
förslag till hur man kommer vidare. Stadsdelsnämnderna har 
ändå i första hand ansvar för äldreomsorgen i vår stad, och 
borde kunna utforma en handlingsplan för det fortsatta arbetet 
med syfte att lösa detta överhängande problem. 
  
För att inte riskera att inom tio år ställas inför fullbordat 
faktum med akut brist på äldre- och omsorgsboenden behövs 
nytänkande. Bristen på bostäder för äldre, både vård- och 
omsorgsboenden och seniorbostäder, kan inte bara tillgodoses 
med nya bostäder utan måste kombineras med andra åtgärder 
i befintligt bostadsbestånd. Målet måste vara att genom olika 
åtgärder göra det möjligt för äldre att bo kvar i sin egen 
bostad så länge som man önskar, men då måste samhället på 
allvar underlätta och stödja denna ambition. Exempel på detta 
är att finansiellt bidra till installation av hiss i de äldre 
flerfamiljshus som saknar detta eller att försörja områden med 
många äldre med bättre kollektivtrafik. 
  
Vidare öka samverkan mellan kommun och region när det 
gäller sjukvård och omsorg i god och nära vård med mobila 
team mm. för att öka kvaliteten och därmed tryggheten i 
hemmet, en åtgärd som också minskar behovet av vård- och 
omsorgsplatser. Att kunna komma ut och röra på sig och 
träffa vänner och likasinnade är i hög grad 
hälsoförebyggande. Förvaltningen har resurser och kunskap 
att ytterligare stimulera och öka deltagande i den typen av 
verksamhet. Vi yrkar därför att stadsdelsnämnden tar initiativ 
till att konkret, framåtriktat och kreativt påbörja arbetet med 
att lösa behovet av utökat antal äldreboenden samt finna 
andra lösningar för att minska behovet. Vi har ingen tid att 
förlora, vi måste agera nu. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden ställer förvaltningens förslag mot förslaget från Petra 
Gardos Ek m.fl. (M), Christina Messick (L) och Daniele Fava (C), 
och finner att Norra innerstadens stadsdelsnämnd beslutar i enlighet 
med förvaltningens förslag.  
  

Reservationer 
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Petra Gardos Ek m.fl. (M), Christina Messick (L) och Daniele Fava 
(C) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande.  
 
Handlingar i ärendet 

• NI 2025/216-2 Boendeplan för äldre med utblick mot 2050 
• NI 2025/216-1 Bilaga 1. Boendeplan för äldre 2026 med 

utblick mot 2050 
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§ 11 
Revidering av Norra innerstadens delegationsordning år 
2025  
NI 2024/1479 
 

Beslut  
1. Norra innerstadens stadsdelsnämnd godkänner förslag till 

reviderad delegationsordning. 
2. Den reviderade delegationsordningen gäller från och med 

den 1 maj 2025. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Enligt 6 kap. 37 § kommunallagen har en nämnd möjlighet att 
delegera sin beslutanderätt till presidiet, ett utskott eller till en 
ledamot eller ersättare i nämnden. Nämnden kan också delegera sin 
beslutanderätt till en anställd i kommunen enligt 7 kap. 5-8 §§ 
kommunallagen. Delegationerna sammanställs i en 
delegationsordning. Förvaltningen föreslår att Norra innerstadens 
stadsdelsnämnd godkänner förslaget till reviderad 
delegationsordning och att den nya delegationsordningen börjar 
gälla den 1 maj 2025.  
 

Särskilda uttalanden 
Petra Gardos Ek m.fl. (M), Christina Messick (L) och Daniele Fava 
(C) lämnar följande särskilda uttalande till protokollet:  
  

Principiella beslut om dimensionering och utbud av 
kommunal verksamhet utgör en grundläggande del av det 
demokratiska ansvaret och bör därför fattas av politiskt valda 
förtroendevalda. Dessa beslut har en långsiktig påverkan på 
kommunens utveckling, resurstilldelning och den service som 
invånarna erbjuds. 
  
Att överlämna sådana beslut till opolitiska tjänstemän riskerar 
att försvaga den demokratiska processen, minska insynen och 
ansvarstagandet i vår stadsdel. Tjänstemän har en viktig roll i 
att förbereda, analysera och föreslå åtgärder baserade på fakta 
och expertkunskap, men det är de folkvalda som bär det 
yttersta ansvaret för att väga olika intressen och fatta beslut 
som speglar medborgarnas vilja. Det är en oroväckande trend 
att allt fler stadsdelar under det rödgröna styret ser över att 
delegera möjligheten att stänga en hel förskoleverksamhet till 
stadsdelsdirektören. Att Norra Innerstaden nu rättar till sin 
delegationsordning och återställer det demokratiska 
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inflytandet över utbudet av den kommunala 
förskoleverksamheten i stadsdelen är välkommet.  
  
Politik handlar inte bara om att fatta kostnadseffektiva beslut, 
utan också om värderingar, prioriteringar och en helhetssyn 
på samhällsutvecklingen. Detta kräver en tydlig politisk 
styrning där förtroendevalda tar aktiv ställning och svarar 
inför medborgarna. Genom att säkerställa att principiella 
beslut, som att stänga verksamheter, förblir politiska kan 
kommunen upprätthålla sin legitimitet och stärka 
medborgarnas förtroende för den demokratiska processen. 
  
Därför är det avgörande att skilja på vilka beslut som är 
administrativa och vilka som kräver ett politiskt mandat, för 
att säkerställa en transparent och demokratisk styrning av den 
kommunala verksamheten. Därför bör beslut om stängning av 
förskoleverksamheter vara förbehållet nämnden.  

 
Handlingar i ärendet 

• NI 2024/1479-6 Revidering av Norra innerstadens 
delegationsordning 

• NI 2024/1479-5 Bilaga 1. Förslag till reviderad 
delegationsordning 
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§ 12 
Skrivelse om 3x3-planer för basket i Humlegården  
NI 2025/313 
 

Beslut  
Norra innerstadens stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
På sammanträdet den 20 februari 2025 beslutade Norra innerstadens 
stadsdelsnämnd att en skrivelse från Daniele Fava (C) och Christina 
Messick (L) skulle lämnas in till förvaltningen för beredning. I 
skrivelsen föreslås att den bollplan och skateplan som finns i 
Humlegården bakom Humlanhuset ersätts med fyra planer för 
baskettypen 3x3-basket. Författarna till skrivelsen ställer även tre 
frågor till förvaltningen gällande Humlanhusets utemiljö. 
  
Förvaltningen anser att det är viktigt att tillgodose goda möjligheter 
till spontanidrott i Humlegården och inom stadsdelsområdet i sin 
helhet. Utformningen av Humlanhusets utemiljö grundas i en 
medborgardialog och dialog med Östermalms ungdomsråd som 
hölls inför en upprustning år 2018-2019. Förvaltningen anser att det 
är synd att ersätta en så etablerad och uppskattad aktivitet som 
Humlans skate och föreslår istället att försöka finna en annan plats 
för 3x3-planer för basket, exempelvis inom 
stadsutvecklingsområdet Norra Djurgårdsstaden i dialog med 
exploateringskontoret. 
 

Särskilda uttalanden 
Petra Gardos Ek m.fl. (M), Christina Messick (L) och Daniele Fava 
(C) lämnar följande särskilda uttalande till protokollet:  
  

Vi tackar förvaltningen för ett genomarbetat och utförligt svar 
på vår skrivelse om möjligheten att anlägga 3x3-planer för 
basket i Humlegården, intill Ungdomens hus. Vi delar 
uppfattningen att det är viktigt att värna om goda 
förutsättningar för spontanidrott i området och att det behövs 
en mångfald av idrotter och aktiviteter i våra parker. 
  
Vi ser positivt på att förvaltningen, tillsammans med 
exploateringskontoret, uttrycker en vilja att undersöka 
möjligheten till 3x3-planer i Norra Djurgårdsstaden. 
Samtidigt vill vi understryka vikten av att också hitta mer 
centrala lösningar för denna snabbt växande och jämställda 
idrottsform. Vi anser inte att olika idrotter ska behöva ställas 
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mot varandra – både basket och skate har ett stort värde för 
olika grupper av unga i staden, och det är viktigt att stadens 
offentliga miljöer rymmer båda. Vi ser det som angeläget att 
staden i större utsträckning arbetar för jämställda idrottsytor 
då det faktiskt finns uppdrag gällande detta. Skate, liksom 
3x3-basket, är exempel på idrotter som har en självklar plats i 
det offentliga rummet. Malmö har visat hur skate integrerats i 
den offentliga stadsmiljön på ett framgångsrikt sätt – det är 
något vi bör inspireras av även i Stockholm när vi utvecklar 
nya stadsdelsområden. Det är också av största vikt att när vi 
anlägger idrottsytor tar hjälp av sakkunniga idrottsföreningar 
som kan bistå med tips om t ex underlag, bästa utformning 
mm för att därmed få ut det bästa av våra skattekronor. 
  
Precis som vi gjorde i vår ursprungliga skrivelse vi vill också 
särskilt lyfta behovet av toalettmöjligheter vid 
spontanidrottsytor, vilket är en viktig fråga för många unga, 
inte minst tjejer. Vi ser gärna att en lösning utreds där 
ungdomar som använder ytorna runt Humlanhuset kan få 
tillgång till de befintliga toaletterna, exempelvis genom 
organiserad samverkan med Ungdomens hus. 
  
Avslutningsvis vill vi uttrycka vår uppskattning över att 
asfalten i skateytan nu planeras att åtgärdas under våren 2025. 
Det är ett viktigt steg för att säkerställa att platsen fungerar 
för dess användare. Vi ser gärna att man även ser över andra 
förbättringsåtgärder, då vissa av de ytor som används för 
glidmoment i skate är tydligt utslitna. 

 
Handlingar i ärendet 

• NI 2025/313-2 Svar på skrivelse om 3x3-basket i 
Humlegården 

• NI 2025/313-1 Bilaga 1. Skrivelse om 3x3-planer för basket 
i Humlegården  
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§ 15 
Remiss av Socialtjänstens tillhandahållande av insatser i 
samband med ikraftträdande av ny socialtjänstlag  
NI 2025/411 
 

Beslut  
Norra innerstadens stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen som svar 
på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Norra innerstadens stadsdelsnämnd har fått en remiss av 
Socialtjänstens tillhandahållande av insatser i samband med ny 
socialtjänstlag, för yttrande till kommunstyrelsen. Förutsatt att 
riksdagen fattar beslut i enlighet med propositionen En 
förebyggande socialtjänstlag – för ökade rättigheter, skyldigheter 
och möjligheter träder den nya socialtjänstlagen i kraft den 1 juli 
2025. En av de stora förändringarna som föreslås innebär att 
socialnämnden ges möjlighet att erbjuda insatser på två sätt, efter 
individuell behovsprövning och utan individuell behovsprövning.  
  
I remissen föreslås att socialtjänsten inom socialnämnden och 
stadsdelsnämnderna under en omställningsperiod får tillhandahålla 
insatserna i bilaga 1 i den form som de ges idag utan individuell 
behovsprövning, samt att insatserna på grund av särskilda skäl 
undantas från kravet om dokumentation vad gäller uppgifter som 
kan röja den enskildes identitet. Det föreslås även att socialnämnden 
ges i uppdrag att utreda vilka insatser som ska ges utan individuell 
behovsprövning över hela staden efter omställningsperioden samt 
utreda eventuella undantag från skyldigheten att dokumentera 
uppgifter som kan röja den enskildes identitet vid genomförande av 
insatserna. Därutöver föreslås att socialnämnden och 
stadsdelsnämnderna ges i uppdrag att genomföra pilotprojekt i syfte 
att pröva och utvärdera införande av nya insatser utan individuell 
behovsprövning över hela staden, samt pröva och utvärdera om 
vissa insatser som idag ges med individuell behovsprövning är 
lämpliga att tillhandahållas utan individuell behovsprövning. 
  
Förvaltningen ser positivt på socialnämndens och äldrenämndens 
förslag i remissen och har inga synpunkter. 
 

Yrkanden 
Petra Gardos Ek m.fl. (M), Christina Messick (L) och Daniele Fava 
(C) yrkar:  
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1. Att delvis godkänna förvaltningens förslag till beslut. 
2. Att därutöver anföra: 

  
Den svenska lagstiftningen och socialpolitiken har inte under 
lång tid varit anpassad för de samhällsproblem som plågar 
Sverige och Stockholm. Nu ska en ny socialtjänstlag ersätta 
den över 40 år gamla, nuvarande lagen. Det är en 
modernisering som är efterlängtad och kommer att göra 
skillnad till det bättre i det förebyggande arbetet. Det är 
kommunsverige som står för implementeringen av den nya 
socialtjänstlagen och som själva ska modernisera sig med de 
nya verktygen som lagstiftningen medger. 
  
Att Stockholm nu ska revidera det utbud av insatser som kan 
ges utan individuell behovsprövning är nödvändigt för att 
Stockholms socialtjänst ska kunna arbeta mer förebyggande 
och att trösklarna till socialtjänsten sänks. Ett särskilt viktigt 
perspektiv att bejaka i det framtida utredningsarbetet är att 
säkerställa likvärdigheten i kvalitet och utbud mellan våra 
stadsdelar. Den som kämpar med omfattande skolfrånvaro 
och hade kunnat vara hjälpt av socialtjänstens stöd och 
insatser ska inte nekas detta enbart för att personen bor i fel 
stadsdel. 
  
Förvaltningen beskriver att omställningsarbetet inför ny 
socialtjänstlag har pågått inom stadens projekt Framtidens 
socialtjänst – Omställning till en långsiktigt hållbar 
socialtjänst sedan 2024. Nu efterfrågas ett mandat att 
rapportera uppdragen kring vad som bör finnas i 
socialtjänstens verktygslåda av insatser utan individuell 
behovsprövning senast den 30 september 2026. Det är en 
tidshorisont som vi anser vara för långsam och gör att 
värdefull tid går förlorad. Vi vill målmedvetet, noggrant och 
skyndsamt arbeta för att öka tryggheten i Stockholm och att 
fler barn i Stockholm får en god uppväxt. Det förutsätter 
handlingskraft, något som tydligt saknas från den rödgröna 
majoriteten. 

  

Beslutsgång 
Ordföranden ställer förvaltningens förslag mot förslaget från Petra 
Gardos Ek m.fl. (M), Christina Messick (L) och Daniele Fava (C), 
och finner att Norra innerstadens stadsdelsnämnd beslutar i enlighet 
med förvaltningens förslag.  
  

Reservationer 
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Petra Gardos Ek m.fl. (M), Christina Messick (L) och Daniele Fava 
(C) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande.  
 
Handlingar i ärendet 

• NI 2025/411-4 Svar på remiss av Socialtjänstens 
tillhandahållande av insatser i samband med ikraftträdande 
av ny socialtjänstlag 

• NI 2025/411-1.2 Bilaga 1. Insatsbilaga 
• NI 2025/411-1.1 Bilaga 2. Socialnämndens och 

äldrenämndens tjänsteutlåtande - Socialtjänstens 
tillhandahållande av insatser i samband med ikraftträdande 
av ny socialtjänstlag 
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§ 18 
Anmälan av ekonomiska månadsrapporter år 2025  
NI 2025/3 
 

Beslut  
Norra innerstadens stadsdelsnämnd godkänner rapporten och lägger 
den till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Totalt prognostiseras för året, efter resultatdispositioner, överskott 
om 30,2 mnkr.  
 
Handlingar i ärendet 

• NI 2025/3-3 Månadsrapport per mars 2025 
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§ 19 
Anmälan av delegerade beslut år 2025  
NI 2025/4 
 

Beslut  
Norra innerstadens stadsdelsnämnd godkänner redovisningen och 
lägger den till handlingarna.  
 

Sammanfattning av ärendet  
Anmälan av delegerade beslut för perioden 2025-03-06 till och med 
2025-04-09.  
 
Handlingar i ärendet 

• NI 2025/4-8 Delegationsbeslut för perioden 2025-03-06 till 
och med 2025-04-09 
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§ 20 
Anmälan av inkomna och upprättade handlingar år 2025  
NI 2025/5 
 

Beslut  
Norra innerstadens stadsdelsnämnd godkänner redovisningen och 
lägger den till handlingarna.  
 

Sammanfattning av ärendet  
Anmälan av postlista för perioden 2025-03-06 till och med 2025-
04-09. 
 
Handlingar i ärendet 

• NI 2025/5-7 Postlista för perioden 2025-03-06 till och med 
2025-04-09 
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§ 21 
Anmälan av protokoll från Norra innerstadens 
stadsdelsnämnds pensionärsråd år 2025  
NI 2025/6 
 

Beslut  
Norra innerstadens stadsdelsnämnd godkänner redovisningen och 
lägger den till handlingarna.  
 

Sammanfattning av ärendet  
Anmälan av rådets protokoll från sammanträdet den 7 april 2025.  
 
Handlingar i ärendet 

• NI 2025/6-12 Pensionärsrådets protokoll från sammanträdet 
den 7 april 2025 

• NI 2025/6-13 Bilaga 1. Stockholms stads äldreombudsman 
rapport 2024 
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§ 22 
Anmälan av protokoll från Norra innerstadens och 
Kungsholmens stadsdelsnämnders råd för 
funktionshinderfrågor år 2025  
NI 2025/8 
 

Beslut  
Norra innerstadens stadsdelsnämnd godkänner redovisningen och 
lägger den till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Anmälan av rådets protokoll från sammanträdet den 9 april 2025. 
 
Handlingar i ärendet 

• NI 2025/8-5 Rådets protokoll 2025-04-09 
• NI 2025/8-6 Bilaga 1. Kungsholmens kommunala förskolors 

arbete med barn i behov av särskilt stöd  
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§ 23 
Anmälan av protokoll från Norra innerstadens 
förvaltningsgrupp år 2025  
NI 2025/9 
 

Beslut  
Norra innerstadens stadsdelsnämnd godkänner redovisningen och 
lägger den till handlingarna.  
 

Sammanfattning av ärendet  
Anmälan av förvaltningsgruppens protokoll från mötet den 15 april 
2025. 
 
Handlingar i ärendet 

• NI 2025/9-12 Förvaltningsgruppens protokoll från mötet 15 
april 2025 
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§ 24 
Övrigt  

Beslut  
Norra innerstadens stadsdelsnämnd beslutar att lämna in den 
anmälda skrivelsen till förvaltningen för beredning.  
 

Sammanfattning av ärendet  
  
Följande skrivelse anmäls:  

• Skrivelse om HVB-verksamhet i Ekhagen (M) 
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§ 25 
Borttagen på grund av sekretess  
NI 2025/480 
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§ 27 
Borttagen på grund av sekretess  
NI 2025/388 
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§ 28 
Borttagen på grund av sekretess  
NI 2025/499 
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§ 29 
Borttagen på grund av sekretess  
NI 2025/500 
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